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Protokół Nr LII 

z LII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 30 czerwca 2014 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. 

W posiedzeniu uczestniczyli radni Rady Gminy. Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 
radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych, radny K. Gąsiorek złożył mandat w dniu 
25.02.2014r. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu, przedstawiciele Urzędu Gminy: 
Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, W-ce Wójt R. Figiel, Skarbnik Gminy Pabianice J. Nowicka, 
radca prawny A. Jankowski, Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek oraz 
sołtysi Gminy Pabianice obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 2.  

Posiedzeniu przewodniczył Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, 
który poinformował, że Przewodniczący A. Jaksa przybędzie na posiedzenie z opóźnieniem. 

 

Ad. pkt 1.  

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy otworzył obrady LII sesji i przywitał przybyłych. 

 

Ad. pkt 2. 

Uwagę do protokołu zgłosił radny A. Skawiński, który odniósł się do wypowiedzi W-ce Wójta 
odnośnie planu zagospodarowania przestrzennego. Zapytał, czy W-ce Wójt faktycznie 
wypowiedział następujące słowa: „[...]  Urząd trafia na opór ze strony pojedynczych osób, co 
blokuje jakiekolwiek dalsze działania. Jako przykład W-ce Wójt podał protesty mieszkańców 
w związku z pojawieniem się pomysłu przekształcenia terenów w Pawlikowicach na tereny 
przeznaczone pod działalność inwestycyjną. [...]”. 

W-ce Wójt przyznał, że taka wypowiedź z jego strony była. Zauważył, że dzień przed debatą w 
sprawie zmiany studium dwóch mieszkańców Pawlikowic odwiedzający Urząd, nie zgadzali 
się by w Pawlikowicach jakiekolwiek tereny były przeznaczone pod działalność inwestycyjną 
tylko pod zabudowę jednorodzinną. Nie wzięli oni jednak udziału w debacie, gdy dowiedzieli 
się, że będzie ona dotyczyć konkretnych działek. 

Dalszych uwag nie było. 

Protokoły z L i LI sesji Rady Gminy Pabianice zostały przyjęte w głosowaniu jednomyślnie. 

  



2 

 

Ad. pkt 3. 

Wójt prosił o wniesienie do porządku obrad sesji następujących projektów uchwał: 

− w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. 

− w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. 

− w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Pabianickiego 

− w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr 
XLV/380/2013 Rady Gminy Pabianice z dnia 30 grudnia 2013 r. 

− w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. 

− w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jadwinin 

W-ce Wójt zauważył ponadto, że należy poprawić pkt 9 porządku obrad, gdzie zamiast 
„przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pabianice za rok 2014” powinno być: 
„przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pabianice za rok 2013”. 

Dalszych uwag nie było. 

Zastępca Przewodniczącego poddał pod głosowanie wprowadzenie powyższych projektów 
uchwał do porządku obrad. Radni opowiedzieli się za wprowadzeniem projektów do porządku 
w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdym z nich, jednomyślnie. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LII sesji.  
2. Przyjęcie protokołu z  L i LI  sesji Rady Gminy Pabianice.  
3. Przyjęcie porządku obrad sesji.  
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  
5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.  
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  
7. Organizacja transportu zbiorowego na terenie gminy oraz perspektywy jego rozwoju.  
8. Przyjęcie informacji o wypoczynku letnim młodzieży. 
9. Przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pabianice za rok 2014. 
10. Przedłożenie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu Wójta Gminy 

Pabianice z wykonania budżetu za rok 2013. 
11. Przedłożenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pabianice o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy, przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy i 
sprawozdań finansowych.  

12. Przedłożenie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej.  
13. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice za 2013 r. - LII/A/2014 
b. uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Pabianice - Uchwała Nr 
LII/B/2014 
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c. wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Pabianickiego w sprawie 
podziału Powiatu Pabianickiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic 
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu - Uchwała Nr 
LII/C/2014 

d. przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 
Pabianice - Uchwała Nr LII/D/2014 

e. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. - Uchwała Nr LII/E/2014 
f. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. - Uchwała Nr LII/F/2014 
g. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. - Uchwała Nr LII/G/2014 
h. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. - Uchwała Nr LII/H/2014 
i. udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 

Pabianickiego - Uchwała Nr LII/I/2014 
j. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. - Uchwała Nr LII/J/2014 
k. zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jadwinin - Uchwała Nr LII/K/2014 
l. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr 

XLV/380/2013 Rady Gminy Pabianice z dnia 30 grudnia 2013r. - Uchwała Nr 
LII/L/2014 

14. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 
15. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. 
16. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad. pkt 4. 

 

Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu 
i przedstawia się następująco: 

 

„Informacja Wójta Gminy Pabianice o pracy między sesjami  

30 czerwca 2014 r. 

 

W zakresie wodociągów i kanalizacji: 

 
1. Awarie sieci wodociągowej usuwane są na bieżąco. 
2. Trwają prace przy  budowie  kanalizacji  sanitarnej we wsi Piątkowisko   –   etap II, 

           Gmina jako zamawiający zorganizowała dwie narady techniczne: jedna narada 
techniczna z udziałem wykonawcy, projektanta i inspektora nadzoru oraz jedna narada 
z inspektorem nadzoru i projektantem.             

3. Trwają prace przy rozbudowie i modernizacji stacji uzdatniania wody w  Górce 
Pabianickiej. Gmina jako zamawiający zorganizowała dwie narady techniczne: jedna 
narada techniczna z udziałem wykonawcy  i inspektora nadzoru   oraz jedna narada z 
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wykonawcą, inspektorami nadzoru oraz projektantami.             
4. Przygotowano dokumentację do uzyskania pozwolenia na budowę wodociągów w 

Szynkielewie, Piątkowisku i Rydzynach, złożono dokumenty w celu uzyskania 
pozwolenia na budowę wodociągu w Kudrowicach. Uzyskano pozwolenie na budowę 
wodociągu w Bychlewie. 

5. Wydano 7 warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej ( w sumie 
od początku roku wydano 81 warunków ) i  2  warunki  przyłączenia się do sieci 
kanalizacji sanitarnej. ( w sumie od początku roku wydano 67 warunków ) 

6. Przedłużono termin  nabór wniosków na dofinansowanie budowy przyłączy 
kanalizacyjnych  i POŚ do dnia 30.09.2014 roku ( informacja na stronie gminy ) Na 46 
wniosków podpisano  45  umów na dofinansowanie budowy przyłączy kanalizacyjnych 
i na 29 wnioski podpisano 23 umowy  na dofinansowanie budowy POŚ.  Rozliczono 
pozytywnie 15 przyłączy kanalizacyjnych i 7 POŚ. 

 

Eksploatowane są trzy Stacje Uzdatniania Wody (Żytowice, Górka Pabianicka i Rydzyny ) 
które wraz z zakupem wody ze ZWiK Pabianice zaspokajają w zakresie  jakość i ilość wody 
potrzeby Gminy w całości. Ewentualne przerwy w dostawie wody spowodowane mogą być 
tylko przez nagłe i niespodziewane kataklizmy ( brak zasilania w energię elektryczną znacznej 
części terenu Gminy).Wszystkie awarie sieci usuwane są na bieżąco. 

W związku z trwającymi pracami budowlanymi na terenie SUW Górka Pabianicka w 

okresie prowadzonych prac mogą nastąpić chwilowe spadki ciśnienia wody oraz 

sporadycznie niższa jakość wody podawanej do sieci. ( informacja na stronie ) 

 

W zakresie utrzymania dróg gminnych 

 

1. Kontynuowano  wykaszanie  poboczy dróg przy użyciu  wykaszarki ciągnikowej i kos 
spalinowych.  

2. Zbierano  śmieci z poboczy dróg, 
3.  Rozstrzygnięto 2 przetargi i podpisano umowy z wykonawcami na następujące inwestycje 

drogowe: 
- Nakładka asfaltowa na drodze gminnej w Janowicach II  

- Modernizacja  drogi gminnej w Hermanowie I na dz. Nr 79, 30   

4. Ogłoszono przetargi na realizację inwestycji drogowych ;   
- Przebudowa drogi gminnej nr 108262E na odcinku obok kościoła w Górce Pabianickiej.  

-  Nakładka asfaltowa na drodze gminnej nr 108254E na odcinku od drogi powiatowej w m. 
Kudrowice w kierunku wsi Konin 

5. Zakończono remonty cząstkowe w nawierzchniach asfaltowych dróg. 
6. Wycinano ręcznie odrosty  na poboczach dróg i  obcinano gałęzie wystające na drogi.   
7. Oznaczono miejsca przystankowe dla komunikacji  busowej na trasie Górka Pabianicka – 

Gorzew – znakami D-15 
8. Dokonano odbioru  następujących inwestycji  drogowych: 

- Przebudowa drogi w miejscowości Rydzyny na działkach nr 61/3 i 18 ,  
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- Nakładka asfaltowa na drodze gminnej nr 108023E na odcinku  między Hermanowem I i  
Hermanowem II.   

9. Wykonywano  inne  czynności związane z utrzymaniem dróg na terenie gminy Pabianice. 
 

W zakresie gospodarki komunalnej i  ochrony środowiska: 

1. wydano  10 decyzji  o podziale nieruchomości, 

2. podpisano akt notarialny kupna działki w Świątnikach, 

3.  dokonano  43 zmian w Centralnej Ewidencji Działalności Gospodarczej. 

4. wydano  10 decyzji na wycinkę drzew oraz trzech kontroli dokonania nasadzeń zastępczych, 

5. wszczęto dwa postępowania w sprawie wydania decyzji środowiskowych oraz wydano jedną 
decyzję środowiskową, 

6. podpisano porozumienie z DALKIA Łódź w sprawie opracowania programu efektywności 
energetycznej obiektów gminnych ( placówki oświatowe) 

 

W zakresie oświaty, kultury i sportu: 

1. W związku z realizacją zadania publicznego w zakresie wypoczynku dzieci i młodzieży 
szkolnej w roku 2014r. zostało podpisanych 8 umów z następującymi organizacjami: 
Ludowym Uczniowskim Klubem Sportowym „SPRAWNI” Petrykozy, Uczniowskim Klubem 
Sportowym „Junior” w Piątkowisku, Gminnym Ludowym Klubem Sportowym „BURZA” 
Pawlikowice, Ochotniczą Strażą Pożarną w Kudrowicach, Ludowym Klubem Sportowym 
„JUTRZENKA” Bychlew, Ochotniczą Strażą Pożarną w Żytowicach, Ludowym Klubem 
Sportowym „Orzeł” Piątkowisko. 

2. Odbyło się zebranie z dyrektorami szkól, na którym omówiono przebieg tras na nowy rok 
szkolny 2014/2015 i przedstawiono listy dzieci z poszczególnych szkół gminnych mających 
skorzystać z niniejszych dowozów oraz omówiono sprawy związane z remontami szkół. 

3. Odbyło się spotkanie Komisji do spraw nagród , w ramach „Lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu Gminy Pabianice” , powołanej 
Zarządzeniem Wójta Gminy nr 43/2014 z dnia 30.05.2014 r. , na którym dokonano podziału 
środków pieniężnych w wysokości 18.300 zł na 56 uczniów. Wysokość nagród była 
uzależniona od wysokości średniej uzyskanej przez ucznia. ( W szkole podstawowej minimalna 
wysokość oceny średniej 5,3  natomiast w Gimnazjum 5,2) 

4. W ramach stypendiów motywacyjnych za wyniki w nauce, osiągnięcia sportowe i wzorowe 
zachowanie zostały przyznane nagrody pieniężne dla 132 uczniów w łącznej wysokości 13.200 
zł. 

5. Do Kuratorium Oświaty w Łodzi zostały złożone dane szacunkowe odnośnie liczby dzieci, 
które w 2014 r., ramach rządowego programu „Wyprawka szkolna”, skorzystają z pomocy. 
Szacuje się, że z niniejszej pomocy skorzysta 47 uczniów. 

6. Do Referatu Oświaty, Kultury i Sportu Urzędu Gminy Pabianice, został złożony wniosek o 
podjęcie postępowania egzaminacyjnego na stopień nauczyciela mianowanego.  

 
 

Młodzieżowa drużyna pożarnicza dziewcząt z OSP Kudrowice oraz MDP chłopców z OSP 
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Górka Pabianicka reprezentowały Powiat Pabianicki w Wojewódzkich Mistrzostwach w 
konkurencjach sportowo – pożarniczych, które odbyły się w dniu 21.06.2014 r w Koluszkach, 
zajmując trzecie miejsca w swoich kategoriach. Dzięki temu, drużyny te mają zagwarantowany 
start w kolejnych mistrzostwach Województwa Łódzkiego, które odbędą się   w roku 2016. 
 
Zapraszamy na zawody sportowo – pożarnicze drużyn dorosłych, które odbędą się w dniu 
06.07.2014 r.  na terenie obiektu sportowego w Piątkowisku. 
 

W tym miejscu Wójt poinformował, że rozstrzygnięto przetarg na przebudowę drogi 
Kudrowice-Petrykozy. W wyniku przetargu poczyniono oszczędności w kwocie ponad 200 tys. 
zł. W związku z tym gminie należy się od starostwa powiatowego zwrot tej kwoty. Uzgodniono 
jednak, że zostanie ona przekazana starostwu w formie dotacji na budowę drogi dojazdowej do 
pól od gimnazjum w Piątkowisku do Woli Żytowskiej. 
 
 

Ad. pkt 5. 

 

Przewodniczący Komisji przedstawili informację o pracy między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 
odbyło się jedno posiedzenie Komisji, na którym zajęto się problematyką spółdzielni 
socjalnych jako możliwość walki z bezrobociem, omówieniem materiałów na sesję Rady 
Gminy oraz sprawami różnymi.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że odbyło się 
jedno posiedzenie Komisji, na którym analizowano dochody i wydatki gminy w I kwartale 2014 
r. za korzystanie z kanalizacji gminnej, zajęto się problematyką transportu zbiorowego na 
terenie gminy Pabianice - analiza funkcjonowania, omówieniem materiałów na sesję Rady 
Gminy oraz sprawami różnymi. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że odbyły się dwa 
posiedzenia Komisji, na których zajmowano się opracowaniem wniosku do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Pabianice oraz kontrolą 
zawieranych umów w roku 2013 o dzieło i zleceń. Kontrola nie została zakończona. Będzie 
kontynuowana na kolejnym posiedzeniu Komisji. 
  
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 
poinformował, że odbyło się jedno posiedzenie Komisji, na którym zajęto się analizą działań 
podejmowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, analizą materiałów na sesję i 
sprawami różnymi. Przewodniczący poinformował ponadto, że Komisja pozytywnie oceniła 
działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Dalszych uwag nie było. 
 
 

Ad. pkt 6 
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Radna M. Lubowicka złożyła  interpelację w sprawie zabezpieczenia środków finansowych 
w budżecie gminy na wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej budowy chodnika 
w sołectwie Konin- Majówka.  

Radna Z. Kasperska wnioskowała o wybudowanie hydrantu przeciwpożarowego 
w Porszewicach przy budynku „ Lipy”  argumentując  tym, że jest on niezbędny w tym miejscu 
w celu zapewnienia bezpieczeństwa na wypadek pożaru, poza tym powiedziała, że dawniej 
hydrant znajdował się w tym miejscu.  

Radny P. Kociołek zadał pytanie w kwestii dot. opłat adiacenckich w związku z zakończoną 
inwestycją kanalizacji w Bychlewie . 

Radna C. Rychłowska zadała pytanie dlaczego w obecnej kadencji nie jest  do tej pory 
zrealizowany żaden wniosek w sprawie utwardzenia nawierzchni drogi w Szynkielewie, oraz  
brak  realizacji wniosków dot. funduszu sołeckiego.  

 

Ad. pkt 7. 

Wójt przedstawił informację na temat  organizacji transportu zbiorowego na terenie gminy oraz 
perspektyw jego rozwoju co stanowi zał. nr 4 do protokołu . 

Wójt poinformował w powyższym temacie, że brak jest obłożenia linii Janowice-Pabianice. 
Obecnie trasa ta obsługiwana jest również przez przewoźnika, który obsługuje linię Lutomiersk 
przez Janowice do Pabianic. W związku z tym należy rozważyć likwidację linii Janowice-
Pabianice. 

W tym miejscy radna J. Szafran zapytała, czy do linii Rydzyny-Pabianice dopłaca również 
gmina Dobroń. 

Wójt odpowiedział, że zgodnie z jego wiedzą przewoźnik wystąpił do Wójta gminy Dobroń o 
dopłatę do linii, a Wójt zobowiązał się ponosić koszty obsługi trasy po stronie gminy Dobroń, 
jednak Wójt nie dysponował wiedzą w tym temacie. 

Radny A. Skawiński wyraził pogląd, iż koszt obsługi trasy po stronie gminy Pabianice powinny 
się zmniejszyć, skoro gmina Dobroń ponosi część kosztów. 

W-ce Wójt poinformował, że liczba kilometrów po stronie gminy Pabianice nie zmieniła się, 
stąd koszty nie są mniejsze. 

Dalszych uwag nie było. 

 

Ad. pkt 8. 

Kierownik M. Wieczorek przedstawił informację o wypoczynku letnim młodzieży, co stanowi 
zał. nr 5 do protokołu. 

Radni nie mieli uwag ani pytań do powyższego. 
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Głos zabrał jedynie  radny M. Muszczak, który przypomniał, że Komisja Samorządowo-
Społeczna i Organizacyjna wystąpiła z wnioskiem o zwiększenie środków na wypoczynek letni 
w przyszłym roku budżetowym. 

 

Ad. pkt 9. 

Skarbnik Gminy przedłożyła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Pabianice za rok 2013. 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 6  do protokołu.  

Do przedłożonego sprawozdania nie wniesiono żadnych pytań. 

Następnie Skarbnik przedstawiła : 

Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego zał. nr 7 

Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego – zał. nr 8 

Rachunek zysków i strat jednostki /wariant porównawczy/ - zał. nr 9 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki – zał. nr 10  

Do przedłożonych sprawozdań Rada nie wniosła uwag.  

Radny A. Skawiński zabierając głos  odniósł się do kwoty 75 tys. zł, która została przeznaczona 
na wykonanie dokumentacji projektowej hali sportowej w Piątkowisku. Pytał, czy uzyskane 
zostało pozwolenie na budowę hali. 

Wójt odpowiedział, że takiego pozwolenia nie ma, ponieważ konieczna jest zmiana 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radny zapytał, czy prawdą jest, że dokumenty do starostwa powiatowego zostały złożone, a 
następnie wycofane. 

Wójt potwierdził, że tak było. 

W związku z taką odpowiedzią radny chciał wiedzieć, czy projektant, który wykonywał projekt 
otrzymał całe wynagrodzenie. Jednocześnie pytał, czy umowa nie przewidywała wypłaty 
wynagrodzenia w dwóch częściach – 80% i 20%. 

Odpowiedzi udzielił W-ce Wójt R. Figiel. Stwierdził, że dokumentacja została wykonana w 
całości. Dodał, że konieczna jest zmiana miejscowego planu dla tego terenu pod usługi 
oświatowe, a nie pod budownictwo. Zmienione miało zostać przeznaczenie nie tylko działki, 
na której miałaby stanąć hala, ale również przeznaczenie działek sąsiadujących, należących do 
trzech właścicieli, między drogą gminną, powiatową i gazociągiem. Dwukrotnie składano 
odwołania, w związku z czym procedura się przedłuża. Część uwag została uwzględniona. 
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Kolejna debata publiczna w tej sprawie odbędzie się 30 lipca br. Poinformował również, że 
wynagrodzenie miało być wypłacone za wykonanie pełnej dokumentacji projektowej. Tak się 
też stało, dlatego umówiona kwota została wypłacona w 100%. 

Radny pytał więc, czy nie było w umowie wymogu uzyskania pozwolenia na budowę. 

W-ce Wójt odpowiedział, że takiego wymogu nie było. Był wymóg zgłoszenia gotowego 
projektu do starostwa. 

Radny wyraził zdziwienie, że składa się projekt do starostwa wiedząc, że nie uzyska się 
pozwolenia na budowę, co w konsekwencji będzie wiązało się z koniecznością jego wycofania. 

W-ce Wójt stwierdził, że nikt nie przypuszczał, że tak długo będzie się ciągnąć procedura 
zmiany planu. Wiedząc, że będą takie problemy gmina przystąpiłaby do zmiany planu tylko dla 
działki gminnej. 

Radny odniósł się również do informacji o planowanej debacie publicznej. Jego zdaniem taka 
informacja powinna znaleźć się w informacji o pracy Wójta między sesjami. 

W-ce Wójt zauważył, że sprawa dotyczy czterech osób, które będą powiadomione o debacie. 

W tym miejscu głos w dyskusji zabrał Przewodniczący A. Jaksa, który zauważył, że projekty 
można robić nawet jeżeli przeznaczenie terenu nie zostało zmienione. Prawo nie zostało więc 
naruszone. Pierwotnie zakładano zmianę planu tylko dla działki gminnej, jednak planuje się 
również drogę, co wymagało konsultacji z mieszkańcami. Ze względu na pewne personalne 
animozje każdy wariant jest odrzucany, stąd ta procedura się przeciąga. 

Dalszych głosów nie było. 

 

Ad. pkt 10. 

W-ce Przewodniczący M. Muszczak przedstawił  Uchwałę Nr I/81/2014 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  z dnia 26 maja 2014 r. w sprawie opinii o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 r., która opiniuje pozytywnie sprawozdanie Wójta 
Gminy Pabianice z wykonania budżetu Gminy Pabianice za 2013 r. Uchwała powyższa stanowi 
zał. nr 11 do protokołu  

Do przedstawionej uchwały nie wniesiono uwag.  
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Ad. pkt 11. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Pabianice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice, przyjęcie 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy i sprawozdań finansowych.  

Wniosek w załączeniu do protokołu – zał. nr 12 

Rada nie wniosła uwag.  

 

Ad. pkt 12. 

W-ce Przewodniczący Rady M. Muszczak przedstawił Uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr I/95/2014 z dnia 12 czerwca 2014 r. w sprawie 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pabianice o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy Pabianice za 2013 r.  co stanowi zał. nr 12 . 

Do uchwały Rada nie wniosła uwag.  

W tym miejscu przewodniczenie obradom przejął Przewodniczący Rady Gminy A. Jaksa i  
zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady sesji i przystąpił do realizacji pkt. 13  porządku 
obrad sesji. 

 

Ad. pkt. 13 

Przewodniczący Rady postawił wniosek o wprowadzenie zmiany technicznej w tytule projektu 
uchwały o numerze roboczym LII/ A/2014 i w taki sposób, aby  zamiast  zapisu : „ udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice za 2013 r. zostało zapisane „ zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu oraz w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice za 2013r. ” . 

Wniosek został zaaprobowany przez Radę.    

Radny A. Skawiński postawił wniosek, aby w związku z powyższym została wprowadzona 
zmiana w porządku obrad  z zapisem wprowadzającym  prawidłową  nazwę uchwały.  

Przewodniczący poddał zgłoszony wniosek do głosowania w  wyniku, którego za wnioskiem 
Rada opowiedziała się jednomyślnie.  

Radnym został  rozdany nowy projekt uchwały z prawidłowym zapisem  tytułu rozpatrywanej 
uchwały tj. w brzmieniu „w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
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z wykonania budżetu oraz w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice za 
2013 r. ” . 

Uchwała Nr LII/422/2014 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu oraz w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice za 
2013r. ”  została podjęta przez Radę w obecności 14 radnych;  11 głosami za przy 2 głosach 

przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. Uchwała stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Głos zabrał Wójt Gminy H. Gajda wyrażając podziękowanie Radzie Gminy za udzielone 
absolutorium za rok 2013. Podziękowanie złożył też całemu Kierownictwu Urzędu Gminy oraz 
pracownikom, których praca  jak  wyraził również  przyczyniła   się ku temu, aby absolutorium 
zostało udzielone.  

Do przedłożonego projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Pabianice Kierownik 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wniosła autopoprawkę  do załącznika nr 1 
przedkładanej uchwały – regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Pabianice w rozdz. 2   § 5 ust. 2 wyszczególnione 
w punktach  warianty wg. których proponuje się przyznawanie stypendium szkolnego.  
Kierownik obecnie przedstawiła  propozycję autopoprawki,   w 3 tabelach  zapisane zostały  
również  3 warianty co stanowi  zał. nr 15 do protokołu.  

Najkorzystniejszym dla uczniów jest wariant o numerze 3. Jest to propozycja, którą Kierownik 
zobowiązała się przygotować po posiedzeniu Komisji Rady i przedstawić ją na sesji.  

Jeżeli  zostałby przyjęty wariant numer 3 wówczas do stypendium zakwalifikowałoby się 24 
uczniów, 9 otrzymałoby najwyższe a 19 pozostałoby w tym najniższym pułapie. Jest to  
symulacja wykonana na podstawie roku ubiegłego.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 
poinformował, że opinia Komisji, była taka, aby przyjąć najkorzystniejsze dla uczniów 
kryterium.  

Przewodniczący Rady postawił wniosek, aby przegłosować przedstawione  w wariantach 
propozycje. Pierwszym przedłożonym do głosowania wariantem był najkorzystniejszy dla 
uczniów – wariant 3, nad którym Rada opowiedziała się w głosowaniu jednogłośnie.   

Uchwała Nr LII/423/2014 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Pabianice wraz z 
przyjętym wariantem o numerze 3 została również podjęta w głosowaniu – jednogłośnie i 
stanowi zał. nr 14.   

Przedłożone Uchwały od  Nr LII/ 424/2014 do Nr LII/431/2014 zostały  przyjęte przez Radę w 
głosowaniu jednogłośnym, przeprowadzonym przez Przewodniczącego odrębnie nad każdą 
uchwałą  i stanowią załączniki do niniejszego protokołu od nr 16 do nr  23 . 
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Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jadwinin radni 
poprosili o udzielenie wyjaśnień.  

Kierownik ref Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek zabierając głos powiedział, że nie jest 
to pierwszy plan odnowy miejscowości uchwalany przez radnych w tej kadencji, ramowe formy 
takich dokumentów  są radnym znane. Zawiera on  działania SWOT, jest to standardowa 
procedura. Zgodny jest  z Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi  w kwestii dot. 
dofinansowania w ramach PROW. Zawiera działania, które będą zrealizowane w okresie 7 
letnim oraz musi posiadać dane  gdzie, w której miejscowości  znajdują się miejsca  posiadające 
szczególne  znaczenie dla ludności lokalnej. To wszystko ten dokument zawiera i jest 
przygotowany po to, ażeby pozyskać  środki na budowę świetlicy. Nie jest to dokument wiążący 
Radę Gminy.  Dokument ten został przyjęty przez  zebranie wiejskie wsi Jadwinin. Kierownik 
odczytał najważniejsze kwestie znajdujące się w treści przedstawianego dokumentu.  

Więcej głosów do powyższego nie zgłoszono. 

Uchwała Nr LII/432/2014 została podjęta w głosowaniu jednogłośnie stanowi zał. nr 24 do 
protokołu.  

Kolejnym i ostatnim przedłożonym projektem  uchwały  była uchwała nr LII/433/2014 w 
sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr XLV/380/2013 
Rady Gminy Pabianice z dnia 30 grudnia 2013, która została przyjęta – jednogłośnie  i stanowi 
zał. nr 25 do protokołu.  

 

Ad. pkt  14. 

Wójt odpowiadając na sprawy zgłoszone na poprzedniej sesji poinformował, że  jeżeli chodzi 
o budowę nawierzchni drogi w Woli Żytowskiej w kierunku Wymysłowa należałoby w 
pierwszej kolejności ująć inwestycje tę w planie budżetowym roku przyszłego, udzielił też 
odpowiedzi, że gmina posiada ubezpieczenie dróg.  

Na wniosek radnego Ł. Drewniaka dot. wykaszania skrzyżowań odpowiedział, że jest to praca 
ciągła i jest ona wykonywana .  

Radny A. Skawiński przypomniał, że zgłaszał na poprzedniej sesji wniosek o zakup wiat dla 
sportowców w Pawlikowicach. Zadał też pytanie o co chodziło radnej Z. Kasperskiej we 
wniosku złożonym na poprzedniej sesji w sprawie przekazania jej listy obecności radnych – 
członków wskazanych Komisji i za wskazany okres  kserokopii wypłat diet za ten też okres.  

Radna Z. Kasperska udzielając odpowiedzi poinformowała, że chciała zweryfikować 
informacje, które do niej dotarły, dokumenty otrzymała, ale jeszcze nie przeanalizowała  ich  z 
zapisami obowiązującego Statutu Gminy.  
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Ad. pkt 15. 

Radny Ł. Drewniak wnioskował o jak najszybsze podjęcie działań związanych z naprawą  w 
ramach gwarancji   drogi  w Gorzewie, poza tym zapytał, czy jest osoba, która nadzoruje pracę 
pracowników którzy wykaszają  rowy.  

W -ce Wójt odpowiadając na powyższe poinformował, że w tym tygodniu przyjedzie do gminy 
przedstawiciel wykonawcy drogi w Gorzewie, zostanie  spisany protokół, prace wykonane na 
tej drodze posiadają okres gwarancji  i musi być ona naprawiona. Jeżeli chodzi o nadzór nad 
pracownikami wykonującymi wykaszanie rowów nadzór prowadzi brygadzista R. Nowak oraz 
inspektor H. Madejski .  

Radny Ł. Drewniak powiedział, że chce być powiadomiony o terminie i czasie  kiedy będzie 
wykonywany przegląd tej drogi. 

Radny A. Skawiński prosił o zwrócenie uwagi na czystość  rowów przydrożnych przy drogach 
gminnych, ponieważ mają miejsca przypadki gdzie ludzie ściętą  trawę wrzucają do rowów .  

Radny zapytał też  w sprawie protokołu z debaty publicznej, w jaki sposób Urząd zamierza 
rozwiązać ten problem, na chwilę obecną został on zdjęty ze strony internetowej  bip  gmina 
Pabianice.  

Radca Prawny Urzędu Gminy w odpowiedzi poinformował, że formalnie ta sprawa nie trafiła 
do niego, ale sprawdzi i odpowie. 

Sołtys wsi Świątniki  G. Antoniewski zaprosił wszystkich na piknik do miejscowości Świątniki 
w dniu 5 lipca br. na godz. 17,00. 

Sołtys wsi Gorzew B. Wójcik – Fater  zapytała co się zmieniło, w sprawie budowy chodnika z 
Górki Pabianickiej do Gorzewa. Zaprosiła również na piknik do Gorzewa, jest to piknik 
organizowany szczególnie dla dzieci na koniec wakacji w dniu 30 sierpnia br.  

Ponadto sołtys prosiła o zwrócenie uwagi, na tych mieszkańców, którzy z pobocza obok swojej 
działki  urządzają parking a działkę zagospodarowują  w taki sposób,  że nie ma miejsca ażeby 
na nią wjechać. Jest jeszcze jeden problem, że często posiadają w przepuście wjazdowym rurę 
o za małym przekroju, która nie jest w stanie przepuścić większej ilości wody  a ta następnie  
przelewa się przez drogę na działkę sąsiada.  

W - ce Wójt R. Figiel udzieli informacji w sprawie dot. chodnika z Górki Pabianickiej do 
Gorzewa. Powiedział, że otrzymaliśmy pismo z Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych informujące nas o przyznanych nam środkach  tzw. „schetynówki”  w kwocie 750 
tys. zł.  na budowę drogi obok kościoła. Przy tworzeniu budżetu gminy inwestycje te tj. budowa  
w/w drogi i  budowa w/w chodnika  zostały zamienione z uwagi na to, że były znikome szanse 
na otrzymanie „schetynówki” na budowę drogi obok kościoła wprowadzono budowę chodnika. 
W między czasie, kiedy pojawiła się szansa na otrzymanie środków na budowę drogi,  na sesji 
nadzwyczajnej Rada  zdjęła zadanie budowy chodnika  z Górki Pabianickiej, ponieważ nie było 
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porozumienia z mieszkańcami w kwestii przekazania gruntu pod budowę chodnika  a włączyła  
zadanie budowy drogi obok kościoła . 

Sołtys wsi prosiła o przekazanie informacji, że jednak były osoby zgodne  i chętne przekazać 
nieodpłatnie część swojej działki pod budowę chodnika . 

W-ce Wójt potwierdził tę informację,  w grupie tych osób znalazła się też sołtys wsi Gorzewa, 
jednak byli mieszkańcy, którzy żądali nawet 100 zł. za 1 metr gruntu.   

Sołtys wsi Pawlikowice poprosił o zamontowanie lampy oświetleniowej na skrzyżowaniu na 
słupie  p. Skawińskiego, który wyraził na powyższe zgodę.  

Kierownik K. Denuszek wyjaśnił sprawę dot. opłat adiacenckich, poinformował, że 
wykonawca jest zobowiązany do końca października br. przedstawić  wszystkie opracowane 
operaty szacunkowe dla właścicieli posesji z całego terenu obejmującego teren 
skanalizowanych miejscowości. Prawdopodobnie  już   w miesiącu grudniu br. właściciele 
nieruchomości będą mogli zapoznać  się z wysokościami wyliczeń opłat adiacenckich.  

Ostatnią  przekazaną informacją była informacja przedłożona przez W-ce Wójta w kwestii dot. 
ogłoszenia o wyłożeniu planu zagospodarowania przestrzennego dla części Kudrowic, które 
ma ukazać się jutro. Są  przygotowane do wysłania zawiadomienia o wyłożeniu tego planu do 
zainteresowanych- właścicieli gruntów.  

Więcej spraw nie zgłoszono.  

 

Obradom sesji przewodniczyli: 
W-ce Przewodniczący Rady Gminy  

Marek Muszczak 
i 

Przewodniczący Rady Gminy 
dr Arkadiusz Jaksa 

Protokołowały:  
Urszula Czerwonka  
Andżelika Miszewska 


